
UCHWAŁA NR X.71.25 
RADY MIEJSKIEJ W WĄWOLNICY 

z dnia 27 marca 2025 r. 

w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Wąwolnicy. 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. 
z 2024 r. poz. 1465 z późn. zm.) art. 237 §3, art. 238 §1,  ustawy z dnia 14 czerwca 1961 r. Kodeks 
postępowania administracyjnego (Dz. U. z 2024. poz. 572 z późn. zm.) Rada Miejska w Wąwolnicy 
uchwala, co następuje: 

§ 1. Rada Miejska w Wąwolnicy postanawia skargę  w sprawie niewykonania przez 
Urząd niezwłocznych działań w zakresie uprzątnięcia terenu z kapsułek solnych 
używanych do uzdatniania wody, a także braku podjęcia jakichkolwiek działań 
wyjaśniających w sprawie,  uznać za bezzasadną z  przyczyn określonych 
w uzasadnieniu do uchwały. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącej Rady Miejskiej w Wąwolnicy 
i zobowiązuje się do zawiadomienia skarżącego o sposobie rozpatrzenia  skargi. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

   

Przewodnicząca Rady 
Miejskiej w Wąwolnicy 

 
 

Dorota Kolibska 

 



 
UZASADNIENIE 

Dnia 14.03.2025 r. do Rady Miejskiej w Wąwolnicy wpłynęło pismo z Ministerstwa Klimatu i 
Środowiska  w sprawie przekazania zgodnie z właściwością  skargi na działanie pracowników 
Urzędu Miasta i Gminy Wąwolnica. Skarga dotyczyła niewykonania przez Urząd niezwłocznych 
działań w zakresie uprzątnięcia terenu z kapsułek solnych używanych do uzdatniania wody, a 
także braku podjęcia jakichkolwiek działań wyjaśniających w sprawie.  
Dnia 17.03.2025 r. do Rady Miejskiej wpłynęło pismo Inspekcji Ochrony Środowiska w trybie art. 
229 KPA przekazujące tożsamą skargę na działanie Burmistrza w przedmiocie niedostatecznych 
działań podjętych przez Miasto w odpowiedzi na zgłoszenie dotyczące rozsypania kapsułek do 
uzdatniania wody w  wąwozie Lipinki. 
Podczas posiedzenia w dniu 18.03.2025 r. Komisja Skarg Wniosków i Petycji dokonała analizy 
przedmiotowej skargi i ustaliła, że natychmiast po otrzymanym zawiadomieniu od Pani skarżącej z 
dnia 21 lutego 2025 r. /14:15/ piątek zostały podjęte następujące czynności:  
1. W dniu 21 lutego 2025 r. Pracownik Urzędu Miejskiego w Wąwolnicy zawiadomił Kierownika 
Zakładu Gospodarki Komunalnej w Wąwolnicy, który wraz z pracownikami udał się we wskazane 
miejsce i uprzątnął przedmiotowe tabletki. 
2. W dniu 24 lutego 2025 r./poniedziałek/ Pracownik Urzędu Miejskiego poinformował o podjęciu 
powyższych czynności skarżącą.  
3. W dniu 25 lutego 2025 r. po otrzymaniu ponownego zgłoszenia od Pani skarżącej Pracownicy 
Urzędu Miejskiego w Wąwolnicy udali się we wskazane miejsce oraz z zachowaniem wszelkich 
zasad bezpieczeństwa i higieny uprzątnęli pozostałe tabletki. Tego samego dnia o wykonaniu 
powyższych czynności została poinformowana skarżąca. 
4. W dniu 26 lutego 2025 r. po otrzymaniu kolejnej wiadomości e-mail od Pani skarżącej, 
Pracownicy Urzędu Miejskiego w Wąwolnicy po raz kolejny udali się na miejsce oraz sprawdzili 
teren. Znaleziono jeszcze pozostałości przedmiotowych tabletek, które w wyniku opadów deszczu 
uległy rozpuszczeniu a więc ich wyzbieranie było już niemożliwe. Zawiadomiono również 
Komisariat Policji w Nałęczowie.  
5. W dniu 28 lutego 2025 r. Pracownicy Urzędu Miejskiego w Wąwolnicy udali się ponownie w 
miejsce zdarzenia, nie stwierdzono przedmiotowych tabletek.  
Mając na uwadze powyższe, po wysłuchaniu wyjaśnień Burmistrza Wąwolnicy Komisja ustaliła, że 
nie można stwierdzić, iż ze strony Urzędu nie zostały podjęte żadne działania jak twierdzi 
skarżąca, bowiem tego samego dnia, kilkadziesiąt minut po zgłoszeniu /piątek po południu/ 
pracownik Urzędu zwrócił się do Zakładu Gospodarki Komunalnej w Wąwolnicy z prośbą o 
wyzbieranie i zabezpieczenie rozsypanych na drodze gminnej Mareczki - Stanisławka – w 
wąwozie Lipinki tabletek solnych. Pracownicy ZGK pojechali na wskazane miejsce i zebrali 
tabletki, które przy panujących warunkach (zalegający śnieg oraz zapadający zmierzch) byli w 
stanie zauważyć. Po ponownym zgłoszeniu skarżącej pracownice urzędu ponownie kilkukrotnie 
udały się na miejsce zdarzenia oraz każdorazowo  ponownie przeszukały wskazany teren, 
zbierając pozostałe tabletki.  
Wszystkie tabletki zostały przekazane do punktu selektywnej zbiórki odpadów.  
W ocenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, bezpośrednie działania podjęte przez pracowników 
Urzędu miały na celu zabezpieczenie terenu przed potencjalnym spożyciem niewiadomego 
pochodzenia tabletek oraz zapobiegnięcie ewentualnemu zanieczyszczeniu środowiska. W 
odniesieniu do zarzutu braku przeprowadzenia postępowania wyjaśniającego to jest on całkowicie 
chybiony – pracownicy Urzędu bez zbędnej zwłoki przystąpili do działań interwencyjnych. Droga 
gminna w miejscowości Mareczki – Stanisławka w przebiegu której znajduje się  wąwóz Lipinki 
jest drogą przejazdową i wbrew sugestiom skarżącej ruch na niej jest nieznaczny. Brak 
monitoringu i foto pułapek na wskazanym odcinku powoduje, że wykrycie sprawcy zdarzenia jest 
praktycznie niemożliwe. Zdarzenie miało charakter incydentalny, nigdzie więcej nie zauważono 
podobnego działania, żadne sygnały, poza tym jednym nie wpłynęły z terenu gminy do Urzędu a 
ilość przedmiotowych tabletek była nieznaczna. Ponadto, pod wątpliwość należy postawić 
twierdzenie skarżącej jakoby rozrzucone tabletki były rzeczywiście tabletkami do uzdatniania 
wody.  Ostatecznie  uznano, że tak mała ilość tabletek nie spowoduje skażenia środowiska,  poza 



tym, przy założeniu że mamy rzeczywiście do czynienia ze środkami do uzdatniania wody to nie 
są one uważane za środki toksyczne i trujące względem środowiska a ewentualne sporządzenie 
ekspertyzy w tej sprawie i wydatkowanie na ten cel środków publicznych uznano tym samym za 
bezcelowe. W ocenie Burmistrza Wąwolnicy i Pracowników Urzędu, zaistniałe zdarzenie nie niosło 
za sobą znamion czynu zabronionego, ani też nie miało na celu stworzenia zagrożenia życia i 
zdrowia ludzi i zwierząt. Natomiast każdy wydatek budżetowy z publicznych pieniędzy powinien 
mieć solidne uzasadnienie. W tym przypadku  zagrożenie miało charakter bardziej hipotetyczny 
niż faktyczny, co wpłynęło na decyzję o odstąpieniu od zlecenia wykonania ekspertyz.  
Podkreślić należy, że pracownik Urzędu na bieżąco informował skarżącą o podjętych działaniach, 
o czym świadczą załączone wydruki z poczty elektronicznej, także w tym zakresie nie można 
stwierdzić bezczynności organu prowadzącego tą sprawę. 
Komisja Skarg wniosków podzieliła stanowisko Burmistrza Wąwolnicy w tej sprawie i 
rekomendowała podjęcie uchwały uznającej skargę za bezzasadną. 
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